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Protokoll 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 
Nr10 

Tid: 2022-11-22 kl. 17.30-19.08 

Plats: Lokal Storholmen/Teams 

Ledamöter: 
Mats Gröndahl (M), ordförande 
Göran Grahn (LP), vice ordförande 
Malin Olsson (S)  deltog på distans 
Nils-Henrik Tideberg (M)  deltog på distans 
Gabor Sebastiani (C) 
Christer Serenhov (M) 
Anna Eklöf Asp (M) 
Erik Wallin (MP)  deltog på distans 
Christer Hallerby (L) 
Filip Svartengren (C), §§ 216–230, 232–236 
Michael Tranell (LP)  deltog på distans 

Tjänstgörande ersättare: 
Lotta Cavalli Björkman (C) för Filip Svartengren (C) § 231 

Närvarande ersättare: 
Marcin Zakowicz (M)  deltog på distans 
Philip Hallberg (M) 
Kent Björnberg (M)  deltog på distans 
Mattias Reinholdson (L) 
Lotta Cavalli Björkman (C), §§ 216–230, 232–236 
Erica Magnergård (KD)  deltog på distans 
Jan Fjellander (MP)  deltog på distans 

Övriga närvarande: 
Sara Helmersson, förvaltningschef 
Per Dunberg, plan- och bygglovschef deltog på distans 
Catarina Kvarnmalm, miljöchef deltog på distans 
Ebba Ljungdahl, dataskyddsombud deltog på distans 
Jakob Weinert, bygglovshandläggare deltog på distans  
Karin Troedsson, nämndsekreterare 
Mari Kokkonen, avgående nämndsekreterare 
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Anmälan av jäv: Filip Svartengren (C) § 231 

Beredning: Beredning av dagens ärenden har ägt rum den 14 november 2022 kl. 
09.00-09.30. Närvarande var Mats Gröndahl (M), Göran Grahn (LP), Christer 
Hallerby (L), Erica Magnergård (KD), Gabor Sebastiani (C) och Malin Olsson (S). 

Justering: Michael Tranell (LP) utsågs att tillsammans med ordföranden justera 
dagens protokoll. Justeringen ska äga rum den 28 november 2022. 

Justering: §§ 216–236  Vid protokollet: 

Mats Gröndahl  Karin Troedsson 

Michael Tranell  

 

Ärenden 

§ 216 

Information från kontoret  
 
Miljö- och stadsbyggnadskontoret informerar om  

• Överklagade ärenden och delegationslista 
• Presentation granskningsrapport dataskydd 
• Kartstöd 
• Pågående detaljplan Grålaxen 17 kommer gå ut på samråd med 

planbestämmelse som medger avstyckning med 750 m2 enligt tidigare 
beslut om Start-PM, taget i planutskottet. 

• Julmiddag på golfklubben den 13/12 
Nämndmötet börjat tidigare den 13/12, kl 16.00. 

• Handlingar i Anmälan för kännedom 
o Projektlista (Pågående planer) 
o Projektsammanställning städning förskolor  
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§ 217 

Miljö- och stadsbyggnadsnämndens månadsrapport 
oktober 2022 (MSN/2022:285) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden godkänner månadsrapporten för 
oktober 2022, 2022-11-11. 

Sammanfattning av ärendet 
Miljö- och stadsbyggnadskontoret har upprättat miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens månadsrapport för oktober 2022. Periodens resultat är 2,6 
mnkr över budget. Nämnden prognostiserar ett överskott på 2,2 mnkr. 

Nämndens budget utgörs av sammanträdesarvoden för förtroendevalda samt 
administrationskostnader. 

Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) proposition på 
miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut och fann att nämnden bifallit 
förslaget. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse med bilaga Ekonomisk 
månadsrapport oktober 2022, 2022-11-11 

§ 218 

Miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag till budget 2023 
och plan för 2024-2025 (MSN/2022:273) 
 

Ärendet utgick 
 

§ 219 

Redovisning av risk- och sårbarhetsanalys för perioden 
2019 - 2022 (MSN/2022:261) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande:  
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Redovisning av risk- och sårbarhetsanalys för perioden 2019–2022 läggs 
till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
En risk- och sårhetsanslys (RSA) av nämndens verksamhet gjordes 2019. Inför att 
en ny RSA ska genomföras görs en redovisning av de åtgärder som genomförts 
2019–2022. Alla beslutade åtgärder är genomförda. 

Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) proposition på 
miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut och fann att nämnden bifallit 
förslaget. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-11-02 

Redovisning av risk- och sårbarhetsanalys för perioden 2019–2022, 2022-10-28 
(sekretess) 

§ 220 

Indexuppräkning av taxa för prövning och tillsyn inom 
miljöbalkens område (MSN/2022:272) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande: 

1. Taxa för prövning och tillsyn miljöbalkens område (F 39/2021) höjs 
genom indexuppräkning, i enlighet med 9 § i samma taxa, med 5,8% 
från och med 1 januari 2023. 

2. Redaktionella ändringar får göras i taxebestämmelser och taxebilaga 
1 och 2. 

Sammanfattning av ärendet 
Taxa för miljöbalkens område indexregleras årligen i enlighet med förändring i 
prisindex för kommunal verksamhet (PKV). PKV är 5,8% för 2023. Detta innebär 
en höjning av timavgiften från 1410 kronor per timme till 1492 kronor per timme. 
Redaktionella ändringar behöver göras för att justera avgifter i taxebestämmelser 
och bilagor utifrån höjningen. 
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Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) proposition på 
miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut och fann att nämnden bifallit 
förslaget. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-11-02 

§ 221 

Ändring av detaljplan för Majfisken 7, Laxvägen 46 - 
granskning (MSN/2021:237) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar att ändringen av detaljplan 
för fastigheten Majfisken 7 får sändas på granskning 

Sammanfattning av ärendet 
Miljö- och stadsbyggnadskontoret föreslår att förslag till detaljplaneändring för 
fastigheten Majfisken 7 ska ställas ut på granskning. 

Syftet med ändringen av detaljplan är att möjliggöra en delning av fastigheten 
Majfisken 7 till två fastigheter om vardera minst 800 kvm för bostadsändamål.  

Några planbestämmelser är i dag föråldrade och ändringen syftar även till att pröva 
möjligheten att anpassa planen efter nya förhållanden för att hålla stadsplanen 
aktuell för fastigheten Majfisken 7. 

Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) proposition på 
miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut och fann att nämnden bifallit 
förslaget. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-10-26 

Plankarta med planbestämmelser, 2022-10-26 

Planbeskrivning ändring av detaljplan, 2022-10-26 

Samrådsredogörelse, 2022-10-26 
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§ 222 

Ansökan om bygglov för fasadändring av enbostadshus – 
solceller inom Röset 5, Constantiavägen 16 (MSN-B 2022–
862) (MSN/2022:256) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande:  

Ärendet återremitteras till kontoret för att utreda alternativ med röda 
solceller i stället för svarta samt att nämnden ger kontoret i uppdrag att ta 
fram riktlinjer för solceller i kulturhistoriska miljöer. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Malin Olsson (S) reserverade sig till förmån för eget yrkande. 

Gabor Sebastiani (C) och Filip Svartengren (C) reserverade sig mot beslutet, bilaga 
1. 

Christer Hallerby (L) reserverade sig mot beslutet, bilaga 2. 

Erik Wallin (MP) och reserverade sig mot beslutet. 

Ersättaryttranden 
Lotta Cavalli Björkman (C) lämnade ersättaryttrande, bilaga 1. 

Sammanfattning av ärendet 
Ansökan visar på fasadändring av enbostadshus genom uppförande av solceller. 
Ändringen bedöms inte anpassad till stads- och landskapsbilden. Bygglov bör 
därför inte medges. 

Yrkanden och beslutsgång 
Malin Olsson (S) med instämmande av Christer Hallerby (L), Gabor Sebastiani 
(C), Erik Wallin (MP) och Filip Svartengren (C) yrkade bifall till ansökan om 
bygglov för fasadändring genom uppförande av solceller. 

Christer Serenhov (M) yrkade med instämmande av Nils-Henrik Tideberg (M), 
Göran Grahn (LP), att ärendet skulle återremitteras till kontoret för att utreda 
alternativ med röda solceller i stället för svarta samt att nämnden ger kontoret i 
uppdrag att ta fram riktlinjer för solceller i kulturhistoriska miljöer. 

Efter att överläggningen förklarats avslutad frågade ordföranden (M) om nämnden 
avsåg att avgöra ärendet i dag eller återremittera ärendet enligt Christer Serenhov 
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(M) med fleras yrkanden. Ordföranden (M) fann att nämnden beslutat att 
återremittera ärendet. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-10-26  
Yttrande från fastighetsägare  
Ansökningshandlingar 

§ 223 

Ansökan om bygglov för nybyggnad av 
komplementbyggnad – poolhus inom Ångermanland 10, 
Ringvägen 34 (MSN-B 2022-890) (MSN/2022:257) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande: 

Ansökan avslås med stöd av 9 kap. 30 § plan- och bygglagen för 
nybyggnad av komplementbyggnad. 

Avgiften för beslutet är 11 280 kronor, i enlighet med taxa fastställd av 
kommunfullmäktige. Faktura skickas separat. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Christer Hallerby (L) lämnade särskilt yttrande, bilaga 3. 

Sammanfattning av ärendet 
Ansökan visar på nybyggnad av komplementbyggnad. Detaljplanen medger endast 
en huvudbyggnad och en komplementbyggnad vilket redan är uppförda på 
fastigheten. Åtgärden avviker från detaljplanen på ett sådant sätt som inte kan 
bedömas vara en liten avvikelse. 

Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) yrkandena mot 
varandra och fann att nämnden bifallit miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag 
till beslut.  

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-10-26 
Ansökningshandlingar  
Yttrande från fastighetsägare 
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§ 224 
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§ 226 

Ansökan om bygglov för nybyggnad av padelhall inom 
Valhall norra 20, Södra Kungsvägen 62 (MSN-B 2022-981) 
(MSN/2022:260) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande: 



10 (22) 

 

1. Ansökan avslås med stöd av 9 kap. 30 § plan- och bygglagen för 
nybyggnad av padelhall/idrottshall. 

2. Avgiften för handläggning av ansökan om padelhall/idrottshall är 
88 125 kronor, i enlighet med taxa fastställd av kommunfullmäktige. 
Faktura skickas separat. 

Reservationer  
Christer Hallerby (L) reserverade sig mot beslutet, bilaga 4. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet gäller nybyggnad av padelhall/idrottshall. Tidigare har miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden beviljat lov för en padelhall på fastigheten. Byggnaden 
som den här ansökan gäller är en annan byggnad då den har annan utformning, 
höjd storlek och placering. Den nya byggnaden avviker från gällande detaljplan 
gällande storlek, placering och användningsområde, bedöms ej vara liten avvikelse.  

Yrkanden och beslutsgång 
Christer Hallerby (L) yrkade bifall till ansökan om bygglov. 

Mats Gröndahl (M) med instämmande av Malin Olsson (S), yrkade bifall till miljö- 
och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut. 

Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) yrkandena mot 
varandra och fann att nämnden bifallit miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag 
till beslut. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-11-03 
Ansökningshandlingar 
 

§ 227 

Ansökan om bygglov för uppförande av upplag - snötipp 
inom Lidingö 4:219, Trolldalen (MSN-B 2022-700) 
(MSN/2022:263) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande: 

Bygglov beviljas med stöd av 9 kap. 31 a § plan- och bygglagen för 
snöupplag. 
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Startbesked ges med stöd av 10 kap. 23 § plan- och bygglagen. 

Trots startbesked får åtgärden påbörjas först fyra veckor efter det att 
beslutet har kungjorts i Post- och Inrikes Tidningar (enligt 9 kap. 42 a § 
plan- och bygglagen). 

Genomförd och underskriven kontrollplan ska skickas till 
bygglovenheten som underlag för slutbesked. 

Avgiften för beslutet är 7 590 kronor, i enlighet med taxa fastställd av 
kommunfullmäktige. Faktura skickas separat. 

Sammanfattning av ärendet 
Ansökan avser ett upplag för snömassor. Föreslagen plats omfattas inte av 
detaljplan. Åtgärden bedöms vara lämplig på och uppfylla kraven för bygglov.   

Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) proposition på 
miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut och fann att nämnden bifallit 
förslaget. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-10-23 
Ansökningshandlingar   
Remissyttrande från miljöenheten 

§ 228 

Ansökan om bygglov för upplag av snö inom Lidingö 
11:419, Högberga (MSN-B 2022-701) (MSN/2022:264) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande: 

Bygglov beviljas med stöd av 9 kap. 31 a § plan- och bygglagen för 
upplag av snö. 

Kontrollplan inkommen den 2022-07-12 fastställs med stöd av 10 kap. 24 
§ plan- och bygglagen. 

Startbesked ges med stöd av 10 kap. 23 § plan- och bygglagen. 

Trots startbesked får åtgärden påbörjas först fyra veckor efter det att 
beslutet har kungjorts i Post- och Inrikes Tidningar (enligt 9 kap. 42 a § 
plan- och bygglagen). 
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Genomförd och underskriven kontrollplan ska skickas till 
bygglovenheten som underlag för slutbesked.  

Avgiften för beslutet är 7590 kronor, i enlighet med taxa fastställd av 
kommunfullmäktige. Faktura skickas separat. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Malin Olsson (S) lämnade ett särskilt yttrande, bilaga 5. 

Sammanfattning av ärendet 
Ansökan visar på uppförande av upplag. Fastigheten är belägen utanför planlagt 
område. Kontoret bedömer att föreslagen placering är lämplig för ändamålet samt 
att det inte föreligger något hinder att bevilja åtgärden. Bygglov ska därmed ges. 

Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) proposition på 
miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut och fann att nämnden bifallit 
förslaget. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-11-01 
Ansökningshandlingar 
Remissyttrande från miljöenheten 

§ 229 

Ansökan om bygglov för sporthall inom Kantarellen 4, 
Högsätravägen 12 (MSN-B 2022-946) (MSN/2022:265) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande: 

Bygglov beviljas med stöd av 9 kap. 30 § plan- och bygglagen för 
uppförande av ishall. 

Avgiften för beslutet är 95 880 kronor, i enlighet med taxa fastställd av 
kommunfullmäktige. Faktura skickas separat. 

Sammanfattning av ärendet 
Ansökan avser permanent bygglov för den befintliga ishallen i Högsätra. Hallen 
har tidigare haft tidsbegränsat bygglov. Åtgärden bedöms vara planenlig.  
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Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) proposition på 
miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut och fann att nämnden bifallit 
förslaget. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-11-03 
Ansökningshandlingar 

§ 230 

Ansökan om bygglov för uppförande av mur inom 
Transformatorn 15, Södra Kungsvägen 165 (MSN-B 2022-
845) (MSN/2022:243) 
 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande: 

1. Bygglov beviljas med stöd av 9 kap. 30 och 31 b §§ plan- och 
bygglagen för nybyggnad av mur. 

2. Startbesked ges med stöd av 10 kap. 23 § plan- och bygglagen. 
Kontrollplan inkommen 2022-11-08 fastställs med stöd av 10 kap. 24 
§ plan- och bygglagen. 
Trots startbesked får åtgärden påbörjas först fyra veckor efter det att 
beslutet har kungjorts i Post- och Inrikes Tidningar (enligt 9 kap. 42 a 
§ plan- och bygglagen). 
Följande handlingar ska skickas till bygglovenheten som underlag för 
slutbesked: 

• Genomförd och underskriven kontrollplan 
Byggnadsverket får i detta fall tas i bruk innan slutbesked har 
utfärdats med stöd av 10 kap. 4 § plan- och bygglagen. 

3. Avgiften för beslutet är 12 690 kronor, i enlighet med taxa fastställd 
av kommunfullmäktige. Faktura skickas separat. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet gäller bygglov för nybyggnad av stödmur. Muren är delvis placerad på 
mark som inte får bebyggas. I det här fallet bedöms avvikelsen som liten och lov 
bör kunna ges.  
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Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) proposition på 
miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut och fann att nämnden bifallit 
förslaget. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-11-08 
Ansökningshandlingar 
Yttrande från berörda 

§ 231 
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§ 232 

Anmälan om Attefallstillbyggnad av enbostadshus inom 
Storken 3, Ugglevägen 6 (MSN-B 2022-899) 
(MSN/2022:268) 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar följande: 

Startbesked nekas för tillbyggnad av enbostadshus enligt kontorets 
bedömning och med stöd av 9 kap. 4 b § samt 10 kap. 23-25 §§ plan- och 
bygglagen. 

Avgiften för beslutet är 7 050 kronor, i enlighet med taxa fastställd av 
kommunfullmäktige. Faktura skickas separat. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet avser en bygglovbefriad tillbyggnad av enbostadshus 
(Attefallstillbyggnad). Förutsättningarna för startbesked uppfylls inte med 
anledning av att redovisade marknivåer avviker väsentligt från de aktuella 
marknivåerna på fastigheten. 

Yrkanden och beslutsgång 
Efter att överläggningen förklarats avslutad ställde ordföranden (M) proposition på 
miljö- och stadsbyggnadskontorets förslag till beslut och fann att nämnden bifallit 
förslaget. 

Handlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2022-11-21 
Ansökningshandlingar 
Miljö- och stadsbyggnadskontorets fotografier från platsen, 2022-09-27 
Yttrande från sökanden 
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§ 233 

Anmälan av delegationsbeslut (MSN/2022:13) 
 
Följande delegationsbeslut anmäldes till miljö- och stadsbyggnadsnämnden: 

Miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande: 

• Svar på ansökan om stämning (målnummer T 13720-22) MSN-B 2021-
614, 2022-10-25 

Miljö- och stadsbyggnadskontoret: 

• Delegationsbeslut bygglov, oktober 2022 
• Delegationsbeslut miljö- och hälsoskydd, oktober 2022 
• Delegationsbeslut bostadsanpassningsbidrag, oktober 2022 
• Delegationsbeslut godkännande av lantmäteriförrättningar 

Handlingar 
Anmälan av delegationsbeslut, 2022-11-14 
Delegationsbeslut bygglov, miljö- och hälsoskydd, bostadsanpassningsbidrag och 
godkännande av lantmäteriförrättningar, oktober 2022 

§ 234 

Anmälan av överklaganden 
 

 
 

 

 
 

 

 

§ 235 

Anmälan för kännedom 
 
1. MSN-B 2020-318 MÖD dom avslå ök nybyggn enbostdshus Lidingö 4_139 

(Stämst 1) 
2. MSN-B 2021-1014 MMD dom avslå ök nekat lov tillb Lidingö 5-116 (Va 

Fiskaren) 
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3. MSN-B 2021-1198 MMD dom avslår ök ändr anv till förskola Lidingö 10_89 
(Parkv 14) 

4. MSN-B 2021-1198 Ök 221014 av LSTs beslut Lidingö 10-89 (Parkv 14) 
5. MSN-B 2021-1198 Ök 221028 av LSTs beslut Lidingö 10-89 (Parkv 14) 
6. MSN-B 2021-1239 MMD dom avslå ök beviljad tillb Lysbomben 1 (Törners v 

13) 
7. MSN-B 2021-1380 LST beslut avslå ök mur Kragenäs 15 (Kragenäsv 4A) 
8. MSN-M-2022-42 Ansökan strandskyddsdispens Storholmen 1-64, mark- och 

miljödomstolen avslår överklagandet  M 4711-22 Dom 2022-11-04 
9. Projektlista per november 2022 
10. Projektsammanställning städning i förskolor 2022 
11.  Ej beslutade BAB-ärenden fram till 2022-11-09 

 

 

§ 236 

Anmälan av protokoll 
 
MSN protokoll 2022-10-25 
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Bilaga 1 
 
 
Ärende § 222 
Reservation från Gabor Sebastiani och Filip Svartengren. 
Ersättaryttrande från Lotta Cavalli-Björkman. 
 
Centerpartiet reserverar sig till förmån för bifall till sökande. 
 
Inom området har andra fastighetsägare fått sätta upp solceller. Området har en 
mångfald av byggnader med byggstilar från 1930-tal till 2010-tal. Att neka 
solceller pga byggnadens ålder inom samma område bedömer vi inte vara 
likabehandling. 
 
Historiskt sett har man försökt att vara restriktiv till TV-antenner och 
parabolantenner. Dessa har varit riktade mot Kaknästornet eller mot en satellit i 
omloppsbana i sydlig riktning. Man har historiskt inte reglerat att dessa får sättas 
upp i riktningar som inte ger fastighetsägaren någon effekt. Att reglera att solceller 
inte får vara riktade mot solen, eller förekomma på sydliga tak, är ett rent 
administrativt slöseri. Ska solceller regleras så bör det göras utifrån kulturhistoriskt 
värdefulla områden och då bör samtliga fastighetsägare inom området behandlas 
lika. 
 
Att låta handläggare komma fram till att man får ha solceller som är riktade norrut 
skapar inte något värde som motiverar kostnaden för handläggningen. 
 
Vidare ser vi att lokal elproduktion inte bara är nytta för den enskilde utan även är 
nytta för allmänheten. Den nyttan bör vägas mot de visuella effekterna som 
solceller ger. Utanpåliggande solcellers åverkan på fastigheten bedömer vi som 
väldigt ringa och tidsbegränsade då solcellerna kan monteras ned och fastigheten 
därmed återställas till ursprungligt utseende. 
 
Gabor Sebastiani (c) 
Filip Svartengren (c) 
Lotta Cavalli-Björkman (c) 
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MSN 2022-11-22 

§ 222: Ansökan om bygglov för solceller inom Röset 5, Constantiavägen 16, 

Reservation 

Christer Hallerby (L) 

Jag reserverar mig för ett beslut idag och ett bifall till bygglov för solceller. För att 
neka ett bygglov till solceller krävs ett starkt och tydligt allmänintresse. Enligt min 
uppfattning föreligger inte ett sådant för den aktuella fastigheten. Efter att varit på 
plats gör jag inte samma bedömning som i tjänsteskrivelsen att solceller på det 
södra takfallet skulle få ett allt för dominerande intryck i närområdet. 
Fastighetsägarens intresse av att utveckla den egna fastigheten samt allmänintresset 
av alternativ energiproduktion överväger i det här fallet. 

  



20 (22) 

 

Bilaga 3 

 

MSN 2022-11-22 

§ 223: Ansökan om bygglov för nybyggnad av komplementbyggnad inom 
Ångermanland 10, Ringvägen 34  

Särskilt yttrande  

Christer Hallerby (L) 

Jag gör samma bedömning som nämnden i övrigt att bygglov inte kan beviljas 
därför att avvikelsen mot detaljplan inte kan anses som liten. Däremot är det min 
uppfattning att komplementbyggnaden borde kunnat falla inom attefallsreglerna 
och därmed getts startbesked som en attefallsåtgärd. Men eftersom ansökan 
handlade om bygglov så fanns inte några förutsättningar att yrka på detta under 
nämndens sammanträde. 

Förutsättningarna för ett få igenom ett sådant beslut måste dessutom bedömas som 
små. Jag förmodar att det är därför som sökanden valt vägen med bygglov istället. 
Jag har i många tidigare reservationer och yttranden under mandatperioden pekat 
på att kontorets och majoritetens (främst då Moderaterna och Lidingöpartiet) 
tillämpning av attefallsreglerna är allt för snäva. Villaägarnas intresse av att 
utveckla sina egna fastigheter får stå tillbaka för alltför restriktivt tolkat 
allmänintresse. Detta oavsett om det är en sekelskiftesvilla med arkitekturhistoriskt 
intresse eller en modern låda från 1970-talet. Det är inte villans karaktär som är 
avgörande utan var den ligger. Stora delar av Lidingö läggs under en ”matta” av så 
kallad kulturhistoriskt värdefull bebyggelse där de av riksdagen beslutade 
attefallsreglerna kunnat upphävas genom kommunala beslut. 

Ett av de viktigare motiven när riksdagen beslutade om attefallsreglerna, och 
tidigare även friggeboden, var att kommunerna varit alltför restriktiva när det gäller 
fastighetsägarnas rätt och möjligheter att utveckla sina fastigheter. Jag har vid flera 
tillfällen tidigare hävdat äganderätten när nämndens majoritet varit restriktiv i 
tillämpningen av attefallsreglerna. Lidingö stad bör inte, om inte särskilt starka skäl 
föreligger, utnyttja möjligheten som lagen ger att genom att förklara stora delar av 
kommunens som kulturhistoriskt värdefull upphäva attefallsreglerna.   
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MSN 2022-11-22  

§ 226: Ansökan om bygglov för padelhall inom Valhall norra 20, Södra 
Kungsvägen 62. 

Reservation 

Christer Hallerby (L) 

När bygglov beviljades förra gången (juni 2021) hade jag vissa tveksamheter men 
vägde för och emot, inordnade mig i majoriteten och ställde mig bakom den av 
ordföranden Fredrik Vinstock (M) utarbetade förslagsskrivelsen. I protokollet från 
det sammanträdet redovisas inga andra yrkanden och följaktligen inte heller några 
reservationer. Den nuvarande ansökan skiljer sig enligt min mening inte i någon 
större omfattningen från den tidigare beviljade utan bör kunna godtas på samma 
grunder. Kontorets tjänsteskrivelse yrkar avslag huvudsakligen på samma grunder 
som framfördes i tjänsteskrivelsen vid förra tillfället. Men nämnden beslutade då 
alltså istället om bifall i enlighet med förslagsskrivelsen. I konsekvensens namn 
borde man gjort detsamma den här gången. Det är samma för- och nackdelar och 
det är i princip samma avvägning att göra nu som då.   








